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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 209 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg  
 
 
Spørgsmål 209 
”Vil ministeren redegøre for, hvilke konsekvenser det har for fremtidige na-
turgenopretningsprojekter, at der ikke længere skal gennemføres analyser 
og undersøgelser af vegetationen i ådalene og udviklingen af denne vegeta-
tion?” 
 
Svar  
Miljøministeriet har en grundlæggende viden om effekten af naturgenopret-
ningsprojekter i ådale. Denne bygger dels på den hidtidige overvågning og 
dels på erfaringerne fra naturgenopretningen.  
 
Ådalsprojekternes primære formål er at mindske næringsstofudledningen til 
vandmiljøet, og overvågningen heraf er ikke reduceret. I forhold til vegetati-
onen vil NOVANA fremover koncentrere sig om effekten på de særligt sår-
bare naturtyper, som overvåges i det terrestriske delprogram.  
 
Ændringerne i programmet vurderes ikke at få betydning for prioriteringen af 
naturgenopretningsprojekterne. 
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